## 第二环节讲者,分组会议(一) 讲者及申请人大律师



## 谭允芝资深大律师

Ms Winnie Tam, SC

Chairman, Hong Kong Bar Association

Winnie has been serving as the Chairman of the Hong Kong Bar Association since

Winnie is also a barrister admitted to practice in England and Wales, a Fellow of the Hong Kong Institute of Arbitrators, and an accredited mediator. She is a frequent speaker on intellectual property and commercial litigation and dispute resolution both in Hong Kong and China. She is also an adjunct professor of the Eastern China University of Political Science and Law (华东政法大学), the Law School of the Shanghai University of Finance and Economics (上海财经大学) and a specialist panel arbitrator of the South China Institute of Arbitration and the Hong Kong International Arbitration Centre.

Winnie had served as a Deputy High Court Judge from 2011, and has since 2015 been appointed Recorder of the Court of First Instance of the High Court of Hong Kong. In those capacities she has presided over hearings conducted both in Chinese and English on civil matters of a diverse nature. Her current positions in public service include memberships in the Judicial Officers Recommendation Commission, the ICAC Advisory Committee On Corruption, the Hong Kong Tourism Board, and the Council and Court of the Hong Kong Baptist University.

elected in January 2015. She is a barrister-at-law and a Senior Counsel in private practice in Des Voeux Chambers, Hong Kong. Her practice is in the civil and commercial field with an emphasis in intellectual property. She was appointed Senior Counsel of the Bar by the Chief Justice of Hong Kong SAR in 2006. Over the years, she has accumulated extensive experience in civil litigation and dispute resolution, and has argued many notable cases on diverse topics in intellectual property, commercial injunctions, and issues on intellectual property arbitration. Her practise in international arbitration now covers both intellectual property and other civil disputes.

香港大律师公会主席

谭允芝现为香港大律师公会主席,香港资深大律师,认可调解员及香港仲裁司学 会资深会员,现执业于德辅大律师事务所,并在英国、新加坡和澳洲首府地区享 有执业资格。

毕业干香港大学法律系,继而在伦敦完成深造及专科实习并取得英格兰及威尔斯 最高法院大律师执业资格,加入伦敦著名的知产大律师事务所8 New Square,至 今仍为该所的海外成员。在民商事务诉讼,尤其是版权、工业设计、发明品专利 权、商标法等事务上累积了多年经验。二零零六年五月,获香港特别行政区终审 法院首席法官委任为「资深大律师」。现任香港国际仲裁中心专家仲裁员,香港特 区政府知识产权可仲裁性工作小组成员,及华南经贸仲高科技及知产仲裁中心专 家委员会委员,亦为香港仲裁师学会的资深会员和 CEDR 认可调解员。

自二〇一〇年起屡次获委任为香港最高等法院暂委法官,审理民事案件。二〇一五 年获委任为香港高等法院原讼庭特委法官。现任华东政法大学特聘教授及上海财 经大学兼职教授。现持公职包括司法人员推荐委员会委员、廉政公署审查贪污咨 询委员、香港旅游发展局成员,及香港浸会大学校董及咨议会成员等。